

A Member
takes the Oath
and his Seat.

John Francis Duval, Esquire, Member for the Upper Town of *Quebec*, having previously taken the Oath, according to Law, and subscribed before the Commissioners, the Roll containing the same, took his seat in the House.

Mr. Speaker then informed the House, that pursuant to an order of this House of the fourteenth February One thousand eight hundred and twenty nine, he had issued his Warrant to the Clerk of the Crown in Chancery, to make out a new Writ for the Election of a Knight of the Shire to serve in the present Parliament for the County of *Gaspé*, in the room of *Robert Christie*, Esquire, expelled this House, and that in consequence the Clerk of this House had received from the Clerk of the Crown in Chancery, a Return of the Election of a Knight for the said County.

And the said Return was read, and is as followeth :

OFFICE OF THE CLERK OF THE CROWN IN
CHANCERY,

Québec, 3d July 1829.

Return of Mr.
Robert Christie
for the County
of *Gaspé*.

By a Warrant from the Honorable Speaker of the Assembly, it did appear that by the expulsion of *Robert Christie* from the House of Assembly, a vacancy of a Member for the County of *Gaspé* had happened in the said House, whereupon a Writ, signed by His Excellency Sir *James Kempt*, Knight Grand Cross of the Most Honorable Military Order of the Bath, and Administrator of the Government, did issue, the eighteenth day of February last, for the Election of a Member or Representative to serve in Assembly in the room and stead of the same *Robert Christie* so expelled as aforesaid: Now by the Return to the said Writ of Election bearing date the sixteenth day of April last, it appears that the same *Robert Christie*, Esquire, so expelled as aforesaid, had been chosen and is now returned to represent the said County of *Gaspé*, which Return is lodged of record in this office.

THOMAS DOUGLASS,
Clk. Crown in Chancery.

On Motion of Mr. *Bourdages*, seconded by Mr. *Samson*.

Gaspé Writ.

Ordered, That the Entries in the Journals of this House of the fourteenth of February One thousand eight hundred and twenty nine, relating to the expulsion of the said *Robert Christie*, Esquire be now read.

The said Entries were read accordingly.

Mr. *Bourdages* moved to resolve, seconded by Mr. *Samson*, That the said *Robert Christie*, Esquire, having in his quality of stipendiary Chairman of the Quarter Sessions for the District of *Quebec*, called in question, and counselled the then Administration to call in question, the freedom of Debate in this House, is therefore undeserving of the confidence of the Government, and unworthy to be a Member of this House, and ought not to sit, and cannot sit as a Member thereof.

The House divided on the Question :

Yeas 18
Nays 3

So it was carried in the affirmative, and Resolved, Accordingly.

Ordered, That the Speaker of this House, do issue his Warrant to the Clerk of the Crown in Chancery, for a new Writ for the election of a Member to serve in the present Parliament as Representative of the County of *Gaspé*, in the place and stead of the said *Robert Christie*, Esquire, who has been declared incapable of sitting in this House.

Motion for an
Address respect-
ing Mr. *Ro-
bert Christie*.

Mr. *Bourdages* moved to resolve, seconded by Mr. *Samson*, That an humble Address be presented to His Excellency the Administrator of the Government, representing that *Robert Christie*, Esquire, having while he

John Francis Duval, Ecuyer, membre pour la Haute-Ville de *Québec*, ayant préalablement prêté le serment conformément à la loi, et souscrit devant les Commissaires le Rôle qui le contient, a pris son siège dans la Chambre.

Un membre
prête le serment
et prend son
siège.

Mr. l'Orateur a alors informé la Chambre que conformément à un ordre de cette Chambre du quatorzième Février mil huit cent vingt-neuf, il avait fait sortir son Warrant au Greffier de la Couronne en Chancellerie, pour faire un nouveau Writ pour l'Election d'un Chevalier du Comté pour servir dans le présent Parlement pour le Comté de *Gaspé*, à la place de *Robert Christie*, Ecuyer, expulsé de cette Chambre, et qu'en conséquence le Greffier de cette Chambre avait reçu du Greffier de la Couronne en Chancellerie, un Retour de l'Election d'un Chevalier pour le dit Comté.

Et le dit Retour a été lu, et est comme suit :

BUREAU DU GREFFIER DE LA COURONNE EN
CHANCELLERIE.

Québec, 3 Juillet 1829.

En vertu d'un Warrant de l'Honorable Orateur de l'Assemblée, il appert que par l'expulsion de *Robert Christie* de la Chambre d'Assemblée, une place de membre pour le Comté de *Gaspé* est devenue vacante dans la dite Chambre ; sur quoi un Writ signé de Son Excellence Sir *James Kempt*, Chevalier Grand Croix du Très-Honorable Ordre Militaire du Bain et Administrateur du Gouvernement, a été émané le dix-huitième jour de Février dernier, pour l'Election d'un Membre ou Représentant pour servir dans l'Assemblée au lieu et place du même *Robert Christie*, ainsi expulsé comme susdit : Il appert maintenant par le Retour fait au dit Writ d'Election en date du seizième jour d'Avril dernier, que le même *Robert Christie*, Ecuyer, ainsi expulsé comme susdit a été de nouveau choisi, et qu'il est maintenant rapporté pour représenter le dit Comté de *Gaspé*, lequel Retour est maintenant déposé de record dans ce Bureau.

Retour de Mr.
Robert Christie,
pour le Comté
de *Gaspé*.

THOMAS DOUGLASS,
Greff. Couronne en Chancellerie.

Sur motion de Mr. *Bourdages*, secondé par Mr. *Samson*,

Ordonné, Que les Entrées dans le Journal de cette Chambre du quatorzième de Février mil huit cent vingt-neuf, relativement à l'expulsion du dit *Robert Christie*, Ecuyer, soient maintenant lues.

Writ de Gaspé.

Les dites Entrées ont été lues en conséquence.

Mr. *Bourdages* a proposé de résoudre, secondé par Mr. *Samson*, que le dit *Robert Christie*, Ecuyer, pour avoir comme Président salarié des Sessions de Trimestre pour le District de *Québec*, mis en question et conseillé au Gouvernement d'alors de mettre en question la liberté des débats dans cette Chambre, est indigne de la confiance du Gouvernement, et indigne d'être membre de cette Chambre, et ne doit et ne peut y siéger comme membre d'icelle.

La Chambre s'est divisée sur la question :

Pour 18
Contre 3

Ainsi elle a été emportée dans l'affirmative, et Résolu, en conséquence.

Ordonné, Que l'Orateur de cette Chambre expédie son Warrant au Greffier de la Couronne en Chancellerie pour un nouveau Writ d'Election pour un Membre pour servir dans ce présent Parlement pour le Comté de *Gaspé* à la place du dit *Robert Christie*, Ecuyer, déclaré incapable de siéger dans cette Chambre.

Mr. *Bourdages* a proposé de résoudre, secondé par Mr. *Samson*, qu'une humble Adresse soit présentée à Son Excellence l'Administrateur du Gouvernement, lui représentant que *Robert Christie*, Ecuyer, pendant qu'il

Motion d'une
Adresse concer-
nant Mr. *Ro-
bert Christie*.